

Referat til menighedsrådsmøde tirsdag den 28. april 2026 kl. 17 i Hørsholm Sognegård.

Deltagere: Jørn Chjeffer Rasmussen (JCR), Jan Mousing (JM), Britt Vinderslev (BV), Vibeke Schrøder Norrild (VSN), Klaus Thiesen (KTh), Anelise Castenskiold (AC), Sunyee Shin (SS), Benno Aulby (BA), Birgit Nebelin (BN), Bente Lindhard (BL), Lars Pedersen (LP), Karsten Aakerlund (KAa), Kenneth Tejdell (KT), Sigrid Pedersen (SP), Lise Lindvig (LILI), Maria Elisabeth Nielsen (Maria), Andreas Thom (ATHO); Le Klint (LEKL), Nina Raunkjær (NRA), Rasmus Jensen (RAJ)

Suppleant: Marianne Møller (MM)

Sekretær: Maria Elisabeth Nielsen

Dagsorden for møde

Referat for møde

1	Godkendelse af dagsorden og referat fra seneste møde. Se vedlagte referat.	
2	Orientering fra formanden Lise er nu i gang. Halfdan har desværre opsagt sin stilling. Repræsentantskabet er indkaldt, og der er annonceret, som har givet kvalificerede ansøgere. Vi forventer at tilbyde ansættelse til en ny kordegn inden udgangen af april. Møde med borgmester den 14. april: Vi talte snerydning, vejene i Hørsholm er prioriterede. Kirken og kirkegården er ikke 1. prioritet. Fonden har bevilget 62.000 kr. (Rasmus) Budget 2027 begynder nu. Vi laver en beregning på, hvilke ydelser vi kan levere med det fastlagte budget (budgetforudsætninger). Vi vil på fremtidige menighedsrådsmøder gennemgå vores udvalg og tage en dialog om informationsniveauet samt retning.	LILI takkede for den gode velkomst. Hun har været i praktik som kirketjener og fortsætter den næste tid med at følge de øvrige personalegrupper. Og hun opdaterer løbende ChurchDesk, så det er muligt at se hendes aktiviteter og møder. Kirkens udvalg skal præsentere sig på de kommende MR-møder, og der er i den forbindelse udviklet en skabelon med emner, udvalgene kan tage med i præsentationen. Det blev foreslået, at udvalgene: Præstebolig, Sognegård og kirkeudvalg præsenterer sig på næste MR-møde den 26. maj. Forslaget blev taget til efterretning. Skabelonen publiceres på F-drevet. LILI har overtaget regnskabsfunktionen – også for Rungsted Sogn. Grundlovsdag i præstehaven, hvor borgmesteren vil gerne deltage kl. 14. Provstiudvalget: Vi fik budget til LILI, og vi har fået 500.000 kr. til vedligeholdelse af bygninger. Hørsholm er ikke længere under kontrol med økonomien.

		Humblebæk kirke kommer og ser vores Sognegård den 21. maj. LILI og JCR forventningsafstemmer inden. Budgetlægning 2027 går snart i gang, og Britt indkalder JM, LILI og RAJ til det næste møde.
3	Meddelelser og orientering	
3.1	Økonomiudvalget Vedlagt driftsregnskab per 31.03.26. Orientering af lønninger- og personaleomkostninger per 31.03.2026. Orientering: Optælling af kirkelige handlinger per 31.03.2026	BV gennemgik Kvartalsrapporten (jan-april), og regnskabet er fint i balance. Kvartalsrapporten blev godkendt. En udvidet 14-siders rapport skal herefter ind på kirkeportalen. Personaleudvalget vil fremover være med til at sikre, at aktiviteter er i balance med personaleomkostningerne.
3.2	Aktivitetsudvalget Vedlagt referat fra mødet den 26.04.26	RAJ medvirker i et ny forskningsprojekt "Sorgens Have" for sorgramte mænd (+50 år), som har mistet en pårørende. MR-Rådet bakkede op om initiativet.
3.3	Kommunikationsudvalg	
3.4	Personaleudvalg	VSN orienterede om bemanding 2. pinsedag.
3.5	Kirkeligt aktivitetsudvalg	
3.6	Kirkeudvalg og Sognegårds- og præsteboligudvalg	Det blev foreslået, at referat fra udvalgene sendes ud efter møder og lægges på ChurchDesk. Forslaget blev taget til efterretning.
3.7	Kirkegårdsudvalg	AC orienterede om, at økonomien er i balance og anskaffelse af nyt orgel.
3.8	Præster	RAJ nævnte, at foredraget "Skolens Tabte Børn" om børn skoleværing var vellykket, og præsterne vil snart invitere forældrene til et møde for interesserede med deltagelse af en uddannet gruppeleder.

		MR-Mødet bakkede op om initiativet. Selmers Børnehus markerer sit 125 års jubilæum tirsdag den 19. maj ATHO deltager. NRA orienterede om det faldende fokus, der er på arrangementer, bl.a. Spaghettigudstjeneste. Le orienterede om de kommende konfirmationer, der er på vej.
3.9	Personaleansvarlig	LILI og VSN har holdt møder og vil fremover samarbejde om opgaven.
3.10	Medarbejderrepræsentanten	Maria orienterede om den øgede spidsbelastning af opgaver og aktiviteter, der p.t. opleves blandt medarbejderne og efterspurgte, at alle har større fokus på at opdatere CD med seneste nyt.
3.11	De Frivillige	
3.11	Distriktsforeningen	Den 9. september holder distriktsforeningen kursus kl. 18-21.30 om kirkens overenskomster. Den 7. oktober kl. 18-21.30 i Vallensbæk, Regnskabskursus, forstå kirkens økonomi. Begge kursus er gratis. Tilmelding sendes ud til alle menighedsrådsmedlemmer.
3.12	Andre medlemmer	
4	Eventuelt	
5	Godkendelse af beslutningsprotokol	Beslutningsprotokol blev godkendt.
6	Næste møde	Tirsdag d.26. maj kl. 17 i Sognegården